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Les éphéméroptères de Guadeloupe

Atarac/.-HOFMANN C, SARTORI M. and THOMAS A., 1999. The mayflies (Ephe-
meroptera) of Guadeloupe (French West Indies). Mém. Soc. vaud. Se. nat. 20: 1-96.

The mayfly fauna of Guadeloupe is composed of four families and eleven species.
New descriptions are presented for nine of them: Americabœtis spinosus Hofmann

and Thomas, n. sp.; Americabœtis humilis Hofmann and Thomas, n. sp.; Cloeodes
caraibensis Hofmann and Thomas, n. sp.; Fallceon ater Hofmann and Thomas, n. sp.;
Cœnis femina Hofmann and Sartori, n. sp.; Cœnis catherinae Hofmann and Thomas, n.
sp.; Leptohyphes guadeloupensis Hofmann and Sartori, n. sp.; Tricorythodes griseus
Hofmann and Sartori, n. sp.; Hagenulopsis guadeloupensis Hofmann and Peters, n. sp.
Callibœtis floridanus Banks, 1900 is redescribed in detail.

We describe for the first time the male and female adults of Leptohyphes flinti Allen,
1973, and its generic status is discussed. The genus Allenhyphes Hofmann and Sartori,
n. g. is erected for this species.

For each nominal species, a short discussion of distribution and biology is included.

Keywords: Ephemeroptera, taxonomy, Bœtidae, Americabœtis, Cloeodes, Fallceon,
Callibœtis, Casnidae, Cœnis, Leptohyphidae, Leptohyphes, Allenhyphes, Tricorythodes,
Leptophlebiidae, Hagenulopsis, new genus, new species, Guadeloupe, Antillae

Résumé.-HOFMANN C, SARTORI M. et THOMAS A., 1999. Les Ephéméroptères
(Ephemeroptera) de Guadeloupe (Petites Antilles françaises). Mém. Soc. vaud. Se. nat.
20: 1-96

Les onze espèces d'Ephéméroptères présentes en Guadeloupe sont décrites aux états
larvaire et imago ou subimago. Elles appartiennent à quatre familles: Baetidae, Caenidae,
Leptohyphidae, Leptophlebiidae.

A l'exception de Callibœtis floridanus Banks, 1900 et Leptohyphes flinti Allen,
1973, il s'agit d'espèces nouvelles pour la science, à savoir: Americabœtis spinosus
Hofmann et Thomas, n. sp.; Americabœtis humilis Hofmann et Thomas, n. sp.; Cloeodes
caraibensis Hofmann et Thomas, n. sp.; Fallceon ater Hofmann et Thomas, n. sp.;
Cœnis femina Hofmann et Sartori, n. sp.; Cœnis catherinae Hofmann et Thomas, n. sp.;
Leptohyphes guadeloupensis Hofmann et Sartori, n. sp.; Tricorythodes griseus Hofmann
et Sartori, n. sp.; Hagenulopsis guadeloupensis Hofmann et Peters, n. sp.

Les imagos mâles et femelles de Leptohyphes flinti sont décrites pour la première
fois, la larve est redécrite, et l'appartenance générique revue. Le genre Allenhyphes
Hofmann et Sartori, n. g. est créé pour cette espèce.

Quelques précisions sur la distribution et la biologie des espèces sont données.

Mots clés: Ephemeroptera, taxonomie, Baetidae, Americabœtis, Cloeodes, Fallceon,
Callibœtis, Cœnidae, Cœnis, Leptohyphidae, Leptohyphes, Allenhyphes, Tricorythodes,
Leptophlebiidae, Hagenulopsis, nouveau genre, nouvelles espèces, Guadeloupe, Antilles
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